
Oświadczenie złożone 
przez senatora Zbigniewa Meresa 

na 48. posiedzeniu Senatu 
w dniu 30 stycznia 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Szanowny Panie Ministrze! 
Od dłuższego czasu moje biuro senatorskie odwiedzają pacjenci, którzy skarżą się, zwracają uwagę na 

rozbieżność w zakresie przyznawania leczenia sanatoryjnego (uzdrowiskowego) na terenie województwa 

śląskiego. Z przekazanych mi informacji wynika, iż mieszkańcom województwa śląskiego taki wyjazd przy-
sługuje raz na trzy lata. 

Zgodnie z definicją lecznictwo uzdrowiskowe to zorganizowana działalność polegająca na udzielaniu 
świadczeń opieki zdrowotnej z zakresu lecznictwa uzdrowiskowego oraz rehabilitacji uzdrowiskowej, pro-
wadzona w uzdrowisku przez zakłady lecznictwa uzdrowiskowego albo poza uzdrowiskiem w szpitalach 
i sanatoriach znajdujących się w urządzonych podziemnych wyrobiskach górniczych przy wykorzystaniu 

warunków naturalnych. 
Lecznictwo uzdrowiskowe jest integralną częścią systemu ochrony zdrowia. Prowadzi się je w zakładach 

lecznictwa uzdrowiskowego zlokalizowanych w uzdrowiskach. W zakładach tych stosuje się urządzenia 

lecznictwa uzdrowiskowego służące do leczniczego wykorzystania naturalnych surowców leczniczych oraz 
właściwości leczniczych klimatu, dlatego wielu pacjentów jest zainteresowanych tego typu leczeniem. Daje 
ono możliwość kompleksowego postępowania leczniczego, które ma zapobiegać chorobom i leczyć je po-
przez wykorzystanie właściwości leczniczych naturalnych surowców takich jak wody, gazy lecznicze i peloi-
dy oraz właściwości klimatu. 

Uprzejmie proszę o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania: 
Czy okres oczekiwania na leczenie sanatoryjne jest jednolity dla wszystkich województw? 
Jak długo muszą oczekiwać pacjenci z województwa śląskiego? 
Jak często pacjent może korzystać z leczenia uzdrowiskowego? 

Z poważaniem 
Zbigniew Meres 




